

❖ 公共政策与发展

专利质押对企业新质生产力的影响研究	唐志军 胡锦涛(1)
长江经济带生产性服务业集聚对制造业全要素生产率的影响研究	文江雪 邓宗兵 胡 晓(14)

❖ 文化思潮与教育

习近平文化思想的唯物史观意蕴	马小帅(31)
基于学习投入视域的课堂学习效果评估方法	易 军 陈峥岩 杨怡康 肖 山 刘 明(39)
外国语言文学学科视域下区域国别研究的对象、原则与路径	董保华 李 擎 尹华玲(54)

❖ 乡村振兴与“三农”

数字乡村建设赋能乡村善治的逻辑起点、内在机理与实践路径探析	王 波(63)
-------------------------------------	---------

❖ 社会治理与法律

刑法介入家庭秩序的困境及纾解	吴 婧(76)
有条件自动驾驶汽车侵权的证明责任分配研究	曾静茹(89)
“直接产生”标准的教义学重构与 AIGC 作者身份认定研究	尹嵩淇 周奕辰(99)
生成式人工智能社会角色分析及其调适路径优化研究	崔牡丹 饶旭鹏(114)

JOURNAL OF CHONGQING UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY
(Social Science Edition)

No.6 (Sum. No.295) Sept.2025

CONTENTS

Research on the Impact of Patent Pledge on the New Quality Productivity of Enterprises	
.....	TANG Zhijun HU Jinming(1)
The Impact of Producer Services Agglomeration on Manufacturing Total Factor Productivity in the	
Yangtze River Economic Belt	
.....	WEN Jiangxue DENG Zongbing HU Xiao(14)
The Implications of Historical Materialism in Xi Jinping ’ s Thought on Culture	
.....	MA Xiaoshuai(31)
A Classroom Learning Effectiveness Assessment Method Based on Learning Engagement	
.....	YI Jun CHEN Zhengyan YANG Yikang XIAO Shan LIU Ming(39)
Area Studies from the Perspective of the Foreign Languages and Literature Discipline :	
Its Objects , Principles , and Pathways	
.....	DONG Baohua LI Qing YIN Hualing(54)
On the Logical Mechanism and Practical Path of Digital Rural Construction Empowering	
Sound Rural Governance	
.....	WANG Bo(63)
The Dilemmas and Solutions of Criminal Law ’ s Intervention in Family Order	
.....	WU Jing(76)
Research on the Allocation of Burden of Proof in Tort Liability Involving Conditionally	
Automated Vehicles	
.....	ZENG Jingru(89)
Doctrinal Reconstruction of “Direct Generation” Standard and Identification of AIGC Author	
.....	YIN Songqi ZHOU Yichen(99)
Analysis and Optimization Path of Social Roles in Generative Artificial Intelligence	
.....	CUI Mudan RAO Xupeng(114)